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ABSTRACT 

 

    In this study, the analysis of pin jointed dome roofs using the selected finite element 

method was analyzed linearly and nonlinearly. The analysis was carried out in order to 

provide the evaluation of the effect of non-linear analysis by AUTODESK ROBOT 

STRUCURAL ANALYSIS PROFESSINAL program. 

    Four cases were selected the Ascending roof towards the field, Curved roof, Star 

dome roof and Circular dome roof.  The linear analysis was performed using the three- 

dimension frame element and optimal model was tested for each four cases.  The non-

linear analysis was carried out by applying incremental concentrated loads and 

(Newton Raphson) based  solution with iteration of the solution in each increment 

value shown for the Ascending roof towards the field and  Curved roof. The 

incremental loads led fast diverge in the result. The top of the dome in the form of the 

Star dome roof and Circular dome roof was clearly the results of the non-linear 

analysis, where the maximum difference in the displacement in the first 24% and 35% 

for the second, and the difference in stresses was 33% for the first and 43% for the 

second, which explains the importance of the non-linear analysis for these two cases.   
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ـــــصـــــــــــــــــخـلـــــــالم  

 وغيدر خطدي اا خطيد الملاعب باستخدام طريقو العنصر المحددد تحمديلاا  المفصميو قبابلمفي ىذه الدراسو تم تحميل     

حيددث تددم اختيددار اربدده حددالات وىددي   برنددام) )الروبددوت(اسددتخدام ب تددم التحميددل .بغددرت تقددويم ألددر التحميددل اللاخطددي

باسدددتخدام تدددم  التحميدددل الخطدددي   .سدددقا قبددد  بمدددكل نبدددم وسدددقا قبدددو دا ريددد ,سدددقا مقدددوس  ,سدددقا صددداعد لْعمدددي 

ربه ومن لم بني التحميل اللاخطي عمي النموذج للالي الابعاد وتم اختيار النموذج لكل من الحالات الْ الاطارعنصر 

وبني الحدل عمدي طريقدو نيدوتن  بري التحميل اللاخطي  بتطبيق احمال مركزه متزايدهالْربه أ   الاملل لكل من الحالات

لمسدقا  اا لدر التحميدل اللاخطدي قميدل بددأن أرابسوان مه تكرار الحل فدي كدل قيمدو  زيداده فدي الحمدل. اظيدرت النتدا ) 

امددا بالنسددب  لسددقا القبدد  بمددكل نبددم حمددال الددي تباعددد سددريه لمنتددا ) الْ ةدت زيددادأعمددي والسددقا المقددوس و الصدداعد لْ

% لددلاول 24يددر الددر التحميددل اللاخطددي بوكددوح حيددث كددان الفددرق الاقصددي  فددي الازاحدد  وسدقا القبددو الدا ريدد  فقددد ظ

التحميددل غيددر   % لملدداني م ممددا يوكدد  اىميدد43ول ولألدد% 24% لملدداني والفددرق الاقصددي فددي القددوي الداخميددو 35و

  الخطي لياتين الحالتين.
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